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Sammanfattning 

Ett medborgarförslag om att inrätta ett integrationsråd lämnades den 

12 september till stadsdelsförvaltningen. Förslagsställaren menar att 

utlandsfödda sällan är involverade i de frågor som berör integration 

av invandrare. Förslagsställaren vill därför att stadsdelsnämnden 

inrättar ett integrationsråd. Rådet ska kunna hantera generella frågor 

som rör invandrare som grupp och inte som enskilda personer. 

Rådet ska ge invandrare möjlighet att genom sina valda 

representanter kommunicera med stadsdelens politiker. Rådet ska 

också kunna användas som remissinstans och referensorgan för att 

främja integrationen.  

 

Förvaltningen anser att de frågor som förslagsställaren lyfter är 

viktiga demokratifrågor. Det är dock viktigt att klargöra  att 

stadsdelsnämnden inte ansvarar för strategiska frågor kopplade till 

integration. Dessa hanteras istället centralt inom staden, av 

kommunstyrelsen, bland annat (av ytterstads- och 

demokratiutskottet) samt ansvariga facknämnder. Stockholms stad 

har 14 olika stadsdelsområden, och det är därför viktigt att det finns 

en samsyn och ett gemensamt arbetssätt kring integrationsfrågorna 

för att så effektivt som möjligt kunna hantera dessa. 
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Bakgrund 

Ett medborgarförslag om att inrätta ett integrationsråd lämnades den 

12 september till stadsdelsförvaltningen. 

Medborgarförslaget bifogas. 

Ärendet 

Förslagsställaren menar att utlandsfödda sällan är involverade i de 

frågor som berör integration av invandrare. Förslagsställaren vill 

därför att stadsdelsnämnden inrättar ett integrationsråd. Rådet ska 

kunna hantera generella frågor som rör invandrare som grupp och 

inte som enskilda personer. Rådet ska ge invandrare möjlighet att 

genom sina valda representanter kommunicera med stadsdelens 

politiker. Rådet ska också kunna användas som remissinstans och 

referensorgan för att främja integrationen.  

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts inom administrativa avdelningen tillsammans 

med avdelningarna individ och familj, förebyggande, fritid och 

medborgarservice, äldreomsorg, förskola samt 

stadsledningskontoret. Stadsdelsnämndens pensionärsråd och råd 

för funktionshinderfrågor har haft möjlighet att lämna synpunkter 

på förslaget. Pensionärsrådet ställer sig positivt till ett 

integrationsråd och anser att pensionärsrådet och rådet för 

funktionshinderfrågor kan stå som modell för detta. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Förvaltningen anser att de frågor som förslagsställaren lyfter är 

viktiga demokratifrågor. Det är dock viktigt att klargöra att 

stadsdelsnämnden inte ansvarar för strategiska frågor kopplade till 

integration. Dessa hanteras istället centralt inom staden, av 

kommunstyrelsen (bland annat av ytterstads- och 

demokratiutskottet) samt ansvariga facknämnder. Stockholms stad 

har 14 olika stadsdelsområden, och det är därför viktigt att det finns 

en samsyn och ett gemensamt arbetssätt kring integrationsfrågorna 

för att så effektivt som möjligt kunna hantera dessa. 
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